
23^ a

^o»^

Parlamentul României

Senat

INTERPELARE

Adresată: Domnului ministru, Ministerul Educației Naționale

De către: Doamna Senator Silvia DINTCĂ

Circumscripția electorală: nr 42, București

Grupul Parlamentar: USR

Ședința Senatului din data de: 23.09.2019

Obiectul interpelării: Unități școlare private care au solicitat costul standard per elev

Stimate Domnule Ministru,

Finanțarea de bază se face în baza și în limitele costului standard per elev (sau per preșcolar), 
stabilit anual după metodologia elaborată de Ministerul Educației Naționale prin Hotărâre de Guvern. 
Această finanțare de bază a învățământului preuniversitar se realizează după principiul „resursa 
financiară urmează elevul” astfel încât alocația bugetară aferentă unui elev se transferă Ia unitatea de 
învățământ la care acesta învață.

Legea Educației Naționale nr 1/2011 art. 9. alin (2) prevede faptul că ,,Statul asigură 
finanțarea de bază pentru toți antepreșcolarii, preșcolarii și pentru toți elevii din învățământul 
general obligatoriu de stat, particular și confesional acreditat. De asemenea, statul asigură 
finanțarea de bază pentru învățământul profesional și liceal acreditat, de sfat, particular și 
confesional, precum și pentru cel postliceal de stat. Finanțarea se face în baza și în limitele costului 
standard per elev, per preșcolar sau per antepreșcolar, după metodologia elaborată de Ministerul 
Educației Naționale ”.

Anul 2015 a fost primul an în care statul a alocat bani pentru învățământul privat obligatoriu 
(cu toate că exista legislație în acest sens de câțiva ani). Din anul 2016, unitățile de învățământ 
preuniversitar particular și confesional acreditat au primit finanțare de bază alocată de la bugetul de 
stat, prin bugetele locale, la un nivel similar celei acordate pentru învățământul preuniversitar de stat.

Ținând cont de informațiile prezentate mai sus, domnule ministru, doresc să va adresez 
următoarele întrebări:

1) Câte unități de învățământ particular preuniversitar și confesional acreditat au 
rât Cat costul standard per elev în perioada 2015 - 2019?



2) Câte unități de învățământ particular preuniversitar și confesional acreditat au primit 
finanțare (costul standard per elev) de la bugetul de stat în perioada 2015-2019?

Rog ca aceste informații să fie transmise sub formă tabelară. Tabelul va conține informații 
despre numărul unităților de învățământ particular preuniversitar și confesional acreditat care au 
solicitat și care au primit costul standard per elev (inclusiv o listă cu aceste unități), sumele primite 
de fiecare unitate precum și alte informații pe care le considerați relevante pentru acest subiect.

Doresc să vă asigur de întreaga mea disponibilitate la dialog și comunicare.

Solicit răspuns scris

Data
23.09.2019

Senator, Silvia Monica Dinică


